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Sülysáp Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
 
Készült: Sülysáp Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. október 17-én 17 
órakor megtartott munkaterv szerinti, nyilvános üléséről. 
Az ülés helye: a Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
Jelen vannak:  

A Képviselő-testület tagjai közül: Cseri Péter alpolgármester, Balog Mónika, Dr. 
Gebauer Béláné, Katus Norbert, Pálinkásné Petik Éva, Szücsi Csaba települési 
képviselők, később érkezett: Horinka László polgármester 
Tanácskozási joggal: Tóth Krisztina jegyző, Kiss Imre hatósági irodavezető 
Meghívottként: Tóth Tamás őrsparancsnok-helyettes, Dr. Balog Erzsébet 
gyermekorvos, Dr. Kerekes Zsuzsanna fogorvos, Nagyné Bellók Annamária 
bölcsődevezető, Bálint Sándorné óvodavezető, Szanyi Jánosné védőnő 
Jegyzőkönyvvezető: Kántor Erzsébet testületi ügyintéző 

 
Cseri Péter alpolgármester: Szeretettel köszöntelek benneteket az októberi testületi ülésen, a 
polgármester úr később érkezik, addig én vezetem az ülést. Külön köszöntöm vendégeinket, 
akik többnyire egy-egy napirendi pont kapcsán vannak jelen. Farkas Ferenc és Kecser István 
képviselő társaink jelezték, hogy a mai ülésen nem tudnak részt venni.  
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület határozatképes, az ülést megnyitom. Aki eddig nem 
tette meg, azt kérem, hogy a telefonját kapcsolja ki vagy némítsa le.  
Jegyzőkönyv-hitelesítőnek javaslom Balog Mónika és Szücsi Csaba képviselőtársainkat. Aki 
egyetért a javaslattal, kérem, szavazzon. 
 

Ügyrendi határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül Balog 
Mónika és Szücsi Csaba települési képviselőket jegyzőkönyv-
hitelesítőnek megválasztotta. 
 

Cseri Péter alpolgármester: A kiküldött meghívóban szereplő napirendet tárgyalnánk. Van-
e valakinek más javaslat a napirendhez? 
Szücsi Csaba: Lukács István cikkéhez kapcsolódva az 50 éves művelődési házról szeretnék 
beszélni. 
Katus Norbert: Itt van közöttünk Bálint Sándorné óvodavezető, akinek a kérését szeretném 
tolmácsolni. Azt kéri, hogy vegyük előre az óvodával kapcsolatos témákat, mert el kell 
mennie. 
Tóth Krisztina jegyző: Egy újabb napirendi ponttal szeretném bővíteni a már meglévőket, az 
iskolák intézményi tanácsaiba küldöttek delegálásáról kellene döntést hoznia a testületnek. 
Tóth Tamás őrsparancsnok-helyettes: Ha megengedi a tisztelt Képviselő-testület, én 
napirend előtt kérnék szót.  
Cseri Péter alpolgármester: Egyéb? Akkor összegzem az elhangzottakat: Katus képviselő úr 
kérésére előre vesszük az óvodát, és a többi meghívott témáját is, napirend előtt 
meghallgatjuk a parancsnokhelyettes urat, plusz napirendként felvesszük a jegyzőasszony 
által javasolt témát, valamint egyebekben beszélünk a Szücsi képviselő úr által felvetett 
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témáról. 
 
Az ülés napirendje: 
1./ Csicsergő Napköziotthonos Óvoda 12. csoportjának beindítása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 
2./ Csicsergő Napköziotthonos Óvoda alapító okiratának módosítása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 
3./ Beszámoló a 2012/2013-as tanévi iskola-egészségügyi ellátásról 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 
4./ A Gólyahír Bölcsőde elmúlt gondozási évéről szóló beszámoló megtárgyalása 

Előterjesztő: Horinka László polgármester 
5./ Tájékoztató a lejárt határidejű határozatokról és az előző ülés óta történt 

fontosabb eseményekről 
Előterjesztő: Horinka László polgármester 

6./ Tájékoztató az elmúlt negyedévben a Képviselő-testület által átruházott 
hatáskörökben hozott döntésekről 
Előterjesztő: Horinka László polgármester 

7./ Sülysápi Hírforrás szerkesztő bizottsági beszámolójának megtárgyalása 
Előterjesztő: Horinka László polgármester 

8./ 2014. évi költségvetési koncepció elfogadása 
Előterjesztő: Horinka László polgármester 

9./ Iskolai intézményi tanácsok önkormányzati delegáltjainak kijelölése 
Előterjesztő: Horinka László polgármester 

10./ Egyebek 
 

Cseri Péter alpolgármester: Aki egyetért az elhangzott napirenddel, kérem, szavazzon. 
 

Ügyrendi döntés 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 
ismertetett napirendet elfogadta. 
 

Cseri Péter alpolgármester: Átadom a szót az őrsparancsnok-helyettes úrnak. 
Tóth Tamás őrsparancsnok-helyettes: Október 31-én őrsparancsnok úr tart egy lakossági 
fórumot, ahol a tél beköszöntével várhatóan megszaporodó falopások megelőzéséről lesz szó, 
érintve a mezőőrség felállításának lehetősét is.  
Katus Norbert: Lakossági fórum a lakosságnak vagy meghívottaknak szól? 
Tóth Tamás őrsparancsnok-helyettes: Meghívottaknak, de a részvétel bárki számára 
lehetséges. 
Katus Norbert: A körzeti megbízott munkába állt-e? 
Tóth Tamás őrsparancsnok-helyettes: Ez az ügy most egy kicsit megtorpant. Más 
területeken is megpróbáltak körzeti megbízottat állítani, de nem sikerült, ezért Pest megye 
most megvizsgálja az egész kérdéskört, így még mi sem tudjuk, mi lesz a vége. Úri és Mende 
lett volna összevonva egy körzeti megbízott hatáskörébe, Sülysáp kapna külön körzeti 
megbízottat az elképzelés szerint. 
Cseri Péter alpolgármester: Akkor a parancsnok úr tájékoztatóján már lehet, hogy lesz 
eredmény. 
Tóth Tamás őrsparancsnok-helyettes: Elképzelhető, de úgy gondolom, hogy az 
önkormányzat részéről itt nagyobb lehetőségek vannak, mint a rendőrség részéről. 
Cseri Péter alpolgármester: Kérdés, hozzászólás van-e? Köszönjük a tájékoztatást, 
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természetesen az ülésen továbbra is szívesen látjuk. 
Tóth Tamás őrsparancsnok-helyettes: Köszönöm, de mennem kell. 
 
/17:20 Tóth Tamás őrsparancsnok-helyettes távozik az ülésről./ 
 
1. NAPIRENDI PONT 
Csicsergő Napköziotthonos Óvoda 12. csoportjának beindítása 
 
Cseri Péter alpolgármester: Az óvodavezető asszonyt kérem, hogy ismertesse a lényeget. 
Bálint Sándorné óvodavezető: Azzal bízott meg az OMSB, hogy számoljak utána annak, ha 
egy félállású gyógypedagógust alkalmazunk, akkor az SNI-s gyerekekre kapott normatíva 
fedezi-e a bérköltségét. Nekünk leginkább olyan gyógypedagógus kellene, aki a végzettsége 
szerint oligofrénpedagógus, mivel az ő képzettsége a legszéleskörűbb. A bizottság ülésén az a 
javaslat született, hogy érzékszervi hiányosságokkal küzdőket kivesszük az alapítóból, így a 
fennmaradó fejlesztési szükséglet már el tudná látni egy oligofrénpedagógus. 
Katus Norbert: Az OMSB vizsgálta ezt az előterjesztést, aminek az első része a 12. csoport 
beindítása, ezt támogatjuk. Az SNI-s gyerekekkel kapcsolatban pedig vagy kivesszük az 
alapítóból az SNI-t, vagy alkalmazunk 1 fő gyógypedagógust. Mi azt javasoltuk, hogy 
próbáljuk ellátni ezeket a gyerekeket, mert már majdnem kijön az utánuk kapott normatívából 
a pedagógus bére. Itt laknak, nem tudják az utaztatást megoldani ezek a családok. Határozott 
időre, a nevelési év végéig javasoljuk alkalmazni, mert folyamatban van egy utazó 
pedagógusi hálózat kialakítása. 
Pálinkásné Petik Éva: Hány órát tesznek ki a fejlesztő foglalkozások? 
Tóth Krisztina jegyző: Általában heti 2 órát írnak elő egy-egy gyermek számára, de változó 
lehet. 
Balog Mónika: Az óvodából érkező gyerekeknél látjuk, hogy nem szabad kivenni azoknak a 
gyerekeknek a fejlesztését, akik kisebb mértékű fejlesztéssel is sokat fejlődhetnek. Mind az öt 
gyereknek gyógypedagógus fejlesztés kell? Én egy szakvéleményt láttam, ott azt írták, hogy 
pszichopedagógus kell. 
Bálint Sándorné óvodavezető: Egy kolléganőnek van ilyen végzettsége, de ő óvónőként 
szeretne dolgozni. 
Katus Norbert: Azon is gondolkodtunk, hogy nem fogják-e visszavonni a normatívát ezekre 
a gyerekekre, ha nem rendelkezünk megfelelő végzettségű szakemberrel. 
Balog Mónika: A szakértői bizottság kijelöli az intézményt, akkor el kell látni. 
Tóth Krisztina jegyző: A fenntartónak nem arról kell döntenie, hogy milyen szakembert 
alkalmaz, hanem hogy milyen szintű SNI-t szeretnénk ellátni, és ehhez kell majd az 
intézménynek a megfelelő szakembert alkalmaznia. Nagyjából két fokozat van: a kettőnek 
számító gyerekeknél megfelelhet az oligofrénpedagógus, a háromnál számítóknál viszont már 
szerteágazó az igényelt szakképzettség. Úgy gondolom, hogy ekkora települési és intézményi 
méret esetében száz százalékosan ez nem fedhető le, pedig a törvény szerint ez a 
követelmény, ha bevállaljuk.  
A támogatás kérdésére visszatérve: még mindig nincs összekapcsolva – úgy gondolom, 
szándékosan – a finanszírozás és az ellátás tartalma. Ha például azt néznék, hogy egy csoport 
maximum 25 főből állhat, és azt finanszíroznák, elég rosszul állnánk a 30 fős csoportjainkkal. 
SNI esetében sem vizsgálnak mást, csak hogy ide van-e irányítva a gyerek. A szakmai 
feltételeket például az Oktatási Hivatal ellenőrizhetné, de tudják, hogy nincs elég pénz a 
rendszerben, így nem nagyon vizsgálódnak. 
Az OMSB ülésén nem voltam jelen, így itt mondom el, hogy nem látom reálisnak azt, hogy 
néhány hónapra találunk valakit, főként egy 4 órás állásra. Egyébként a nevelési év vége az 
ott elhangzottal szemben augusztus 31-e. Az utazópedagógusi hálózat is azért nem jön létre, 
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mert nincs szakember. Azt még el tudnám képzelni, hogy határozatlan idejű állásra hajlandó 
lenne valaki jelentkezni, de még ez is kétséges.  
A központi óvodában a bővítés nyomán kialakításra került egy fejlesztő szoba, véleményem 
szerint a továbbiakban ide kell felvenni a SNI gyermekeket. Itt dolgozna a gyógypedagógus.  
 
/17:35 Horinka László polgármester megérkezik az ülésre./ 
 
Bálint Sándorné óvodavezető: Majdnem, hogy lehetetlenre vállalkozunk.  
Tóth Krisztina jegyző: A szülők örülnek, ha tudunk segíteni helyben is. Ami az 
előterjesztésben szerepel, sajnos valós probléma, miszerint a bizottság olyan gyerekeket is 
integráltan nevelhetőnek nyilvánít, akik valójában nem azok, mivel nincs megfelelő 
intézményrendszer, a gyerekeket messzire kellene utaztatni. Ezeknek a gyerekeknek nem a 
kétórás fejlesztését nehéz megoldani, hanem azt, hogy valójában egész napos kiemelt 
figyelmet igényelnek, amire nem alkalmas a 25-30 fős csoport. Azt gondolom, hogy kell 
nekik segíteni, a szülők azért is hálásak, ha pszichopedagógus foglalkozik velük, de ki vállalja 
be, hogy egy nagyon érzékeny korban esetlen nem a megfelelő fejlesztést kapja a gyermek. 
Ha később probléma van, akkor már a szülők sem olyan kompromisszumkészek, mint amikor 
arról van szó, hogy mindenképpen helyben járhasson a gyerek óvodába. 
Balog Mónika: Logopédus van-e most? 
Bálint Sándorné óvodavezető: 5 településnek van 1 logopédusa. 
Pálinkásné Petik Éva: Ez azt jelenti, hogy nagyon kevés időt tud a gyerekekkel foglalkozni, 
hetente kétszer jön, és csak a nagycsoportosokkal foglalkozik. 
Dr. Gebauer Béláné: A 40 év felettieknek majdnem mindenkinek origofrén végzettsége van. 
Bálint Sándorné óvodavezető: Amikor jól működött a nevelési tanácsadó rendszer, akkor 
még anyagokat is kaptunk tőlük. Ma ott tartunk, hogy sem telefonon, sem e-mailben nem 
lehet elérni senkit, szó szerint. 
Dr. Gebauer Béláné: A logopédusoknak is fel kellene készíteni az óvónőket, hogy milyen 
gyakorlatokat végeztessenek a gyerekekkel. A nevelési tanácsadónak a feladata, hogy 
biztosítson továbbképzést, anyagokat ehhez. 
Cseri Péter alpolgármester: Ha a félállást meghirdetjük, és nem jön össze, akkor milyen 
gondok lehetnek? 
Tóth Krisztina jegyző: Nem adminisztratív gondjaink lennének, hanem gyakorlati 
problémánk van: ezek a családok most már napi szinten kérik számon rajtunk az elmaradt 
fejlesztést. Én kértem a türelmüket októberig, míg elkészül a fejlesztő szoba, de már 
túlhaladtuk. 
Cseri Péter alpolgármester: Kivesszük az alapítóból, vagy meghirdetünk egy fél állást, és 
nyerünk egy kis időt. 
Tóth Krisztina jegyző: Hirdessük meg, de addig is valamelyik pedagógus próbálja a 
fejlesztést végezni, mert nincs már türelem, amit meg is értek. 
Balog Mónika: Fel kell készülni arra, hogy egyre több ilyen probléma lesz. 
Katus Norbert: Fél vagy egész állásról beszélünk? 
Cseri Péter alpolgármester: Meg kellene osztani közöttük ezt a munkát, mert speciális 
leterheltséget jelent.  
Tóth Krisztina jegyző: Gyorsan közzétesszük az álláspályázatot, és majd meglátjuk. 
Horinka László polgármester: 296 fős gyereklétszámhoz 23 óvónőt finanszíroz az állam, 
kb. 12 gyerekenként 1 óvónő, tehát az öt gyerekre majdnem megvan a fél állás. Támogatom 
az OMSB javaslatát, de csak a központi óvodában történhessen ez a fejlesztés. 
Tóth Krisztina jegyző: Ennek a számításnak 2014-től lesz realitása, mert eddig egész 
státuszra kerekítettek, január 1-jétől pedig már egy tizedesre fognak, ami azért reálisabb.  



5/13 

Horinka László polgármester: Lehetne hosszabbtávon gondolkodni, nem csak a nevelési év 
végéig. Egy fejlesztő pedagógusnak itt mindig lesz munkája. Öt gyerek mindig lesz, aki 
fejlesztésre szorul. 
Szücsi Csaba: Milyen megoszlás van korban a gyerekek között? 
Bálint Sándorné óvodavezető: 2 középsős, 3 nagycsoportos. 
Pálinkásné Petik Éva: 2 főt kell meggyőzni, hogy járjon a központba. 
Horinka László polgármester: Nagyobb eséllyel tudnánk egész állásra felvenni szakembert. 
A 12. csoport indulása kapcsán meghirdethetnénk úgy is, hogy fél állásban gyógypedagógusi, 
fél állásban pedig óvónői munkát kell végezni. 
Bálint Sándorné óvodavezető: Még nehezebb lesz találni szakembert. Logopédiát már 
többen elvégezték volna, de nem vették fel őket, mert nem volt megfelelő a kiejtésük. 
Cseri Péter alpolgármester: Egyesével kell foglalkozni a gyerekekkel? 
Bálint Sándorné óvodavezető: Igen. 
Dr. Gebauer Béláné: Fél állásban itt van, fél állásban mi utaztatjuk, ahhoz mit szóltok? 
Nagyné Bellók Annamária bölcsődevezető: Szülők magánúton nem vehetnék igénybe? 
Nálunk 4 olyan szülő van, aki más településre hordja a gyerekét gyógypedagógushoz. 
Szanyi Jánosné védőnő: Szerintem is sokan igénybe vennék. 
Szücsi Csaba: Másfél státusz, amin gondolkodunk, az új csoporthoz kell egész állású óvónő, 
nem lehet összevonni? 
Horinka László polgármester: Ezt a másfelet próbáljuk kiegészíteni kettőre, csak azt kell 
meghatározni, hogy milyen végzettséget kérünk az újonnan felvett óvónőknek. A határozati 
javaslat 2. pontja az OMSB javaslata szerint jelenne meg, nem 1, hanem 0,5 gyógypedagógust 
alkalmaznánk. Aki egyetért az elhangzott javaslattal, kérem, szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

134/2013. (X. 17.) ÖKT határozat 
Sülysáp Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 23. § (1) b) 
pontja alapján 
1./ a Csicsergő Napköziotthonos Óvoda engedélyezett 

létszámát 2013. december 1-jétől 42 státuszban állapítja 
meg az alábbi felbontásban: 
a. óvodapedagógus 25 (melyből: intézményvezető 1, 

intézményvezető-helyettes 2, tagintézmény-vezető 3) 
b. pedagógiai asszisztens 4 
c. dajka 12 
d. óvodatitkár 1 

2./ a sajátos nevelési igényű gyermekek ellátására – attól az 
időponttól, amikortól az intézmény szakképzett és alkalmas 
jelentkezőt tud alkalmazni – 0,5 fő gyógypedagógusi 
státuszt létesít az 1. (központi) óvodában,  

3./ felkéri az intézményvezetőt, hogy az intézmény ennek 
megfelelően módosított SZMSZ-ét terjessze a Képviselő-
testület elé, 

4./ felkéri a jegyzőt, hogy a határozatban foglaltaknak a 
költségvetési rendeletben történő átvezetéséről 
gondoskodjon. 

Határidő: 1-2./ azonnal; 3./ 2013. novemberi ülés; 4./ 
háromnegyedéves költségvetési beszámolóval együtt 
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Felelős: polgármester, jegyző, intézményvezető 
 
2. NAPIRENDI PONT 
Csicsergő Napköziotthonos Óvoda alapító okiratának módosítása 
 
Horinka László polgármester: Az előző napirendben elhangzottaknak megfelelően 
módosítanánk az alapító okiratot.  
Tóth Krisztina jegyző: Annyi megjegyzésem lenne, hogy időközben felülvizsgáltuk a 
csoportszobák méreteit, és ennek megfelelően korrigálni kellett a férőhelyeket. Egy gyerekre 
legalább 2 m2 kell, és maximum 25 fős csoportok alakíthatók ki. Ennek megfelelően Sülyben 
5 csoportban 119 fő, Sápon 3 csoportban 61 fő, Balassi utcai oviban 3 csoportban 66 fő, 
Mátyás király utcai oviban 1 csoportban 25 fő kerülhet elhelyezésre. Ez összesen 271 fő, ami 
kevesebb, mint a mostani gyereklétszámunk, de talán majd még tudunk pályázni, bővíteni.  
Ennek megfelelően készülne az alapító okirat végleges szövege.  
Horinka László polgármester: Aki egyetért az ennek megfelelően módosított szöveg 
elfogadásával, kérem, szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

135/2013. (X. 17.) ÖKT határozat 
Sülysáp Város Önkormányzatának Képviselő-testülete alapítói 
jogkörében eljárva  
1./ a Csicsergő Napköziotthonos Óvoda 113/2013. (VIII. 15.) 

ÖKT határozattal jóváhagyott alapító okiratának 
módosítására előterjesztett módosító okiratot elfogadja; 

2./ az 1./ pont szerinti módosító okirattal egységes szerkezetbe 
foglalt alapító okiratot jóváhagyja; 

3./ felkéri a jegyzőt, hogy intézkedjen a módosításnak a 
törzskönyvi nyilvántartáson való átvezetése iránt. 

Határidő: 1-2./ azonnal; 3./ 8 napon belül 
Felelős: jegyző 

 
/18:00 Bálint Sándorné óvodavezető távozik az ülésről./ 
 
3. NAPIRENDI PONT 
Beszámoló a 2012/2013-as tanévi iskola-egészségügyi ellátásról 
 
Horinka László polgármester: Valaki szeretné-e kiegészíteni szóban a leírtakat? 
Szücsi Csaba: Tájékoztatom a Képviselő-testületet, hogy az ESZB ezt a napirendi pontot 
tárgyalta és elfogadásra javasolja.  
Horinka László polgármester: Vitára bocsátom a témát, ki szeretne hozzászólni? Köszönjük 
a munkátokat, csatlakozom a bizottsághoz, elfogadásra javasolom a beszámolókat. Aki 
egyetért a javaslattal, kérem, szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

136/2013. (X. 17.) ÖKT határozat 
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Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az 
önkormányzati oktatási-nevelési intézményekben a 2012/2013-
es tanévben biztosított iskola-egészségügyi ellátásról szóló  
1./ gyermekorvosi beszámolókat elfogadja, 
2./ fogorvosi beszámolókat elfogadja, 
3./ védőnői beszámolókat elfogadja, 
emellett megköszöni az ellátásban résztvevők elmúlt évi 
munkáját. 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
4. NAPIRENDI PONT 
A Gólyahír Bölcsőde elmúlt gondozási évéről szóló beszámoló 
megtárgyalása 
 
Horinka László polgármester: Itt van velünk a bölcsődevezető asszony, szeretnéd 
kiegészíteni a beszámolódat? 
Nagyné Bellók Annamária bölcsődevezető: Nem, köszönöm. 
Balog Mónika: Te érzékeled-e a bölcsődében, amiről az óvoda kapcsán beszéltünk? 
Nagyné Bellók Annamária bölcsődevezető: Egy gyerek van, akinek bizottsági határozata 
van. Nekünk csak jelzési kötelezettségünk van, de sokáig győzködtük a szülőt, míg 
vizsgálatra vitte a gyereket. Ezen felül még két olyan gyerekünk van, akik fejlesztésre 
szorulnak. 
Horinka László polgármester: Tehát van utánpótlás. 
Szanyi Jánosné védőnő: Minél előbb kezdődik el a fejlesztés annál jobb, nagyon sok olyan 
gyerek van, aki fejlesztésre szorul. 
Nagyné Bellók Annamária bölcsődevezető: Van, aki végigcsinált mindent, amit lehetett, 
nagyon könyörgött a szülő, hogy maradhasson nálunk, majd óvodába viszi Gyömrőre, mert 
ott megkapja a szükséges fejlesztést. 
Balog Mónika: Mi lesz abból, ha ez így folytatódik? 
 
/18:10 Szanyi Jánosné védőnő, Dr. Balog Erzsébet gyermekorvos és Dr. Kerekes Zsuzsanna 
fogorvos távozik az ülésről. / 
 
Horinka László polgármester: Van a beszámolóban egy táblázat, amely a felvett gyerekek 
létszámában megfigyelhető különbségeket tartalmazza. Miből adódik ez a jelentős csökkenés? 
A 4.3. pontban az újonnan jelentkező gyerekek száma láthatóan több mint egy évvel 
korábban.  
Nagyné Bellók Annamária bölcsődevezető: Most 53 gyerek van felvéve, ma is 40 gyerek 
volt bent. Tavaly sokkal kevesebb gyerek volt felvéve, mint az első évben, a szeptembertől 
decemberig tartó időszakban gyerekek ennyivel kevesebben voltak.  
Horinka László polgármester: Elég jelentős a különbség. 
Nagyné Bellók Annamária bölcsődevezető: Tavaly ilyenkor nem volt gyerek a várólistán, 
most 10 gyerek van, és elmentek az óvodások. 
Horinka László polgármester: Köszönhető ez az új beszoktatási módszernek? 
Nagyné Bellók Annamária bölcsődevezető: A szakma azt mondja, hogy nyáron nem szabad 
beszoktatni, de mi beszoktattunk, ezért nem volt űr szeptemberben. Első évben nem mentek 
nyáron szabira a lányok, és elég kevés gyerek volt bent, így a második nyáron mindenki 
szabira akart menni. Módszertani ajánlás, hogy nyáron ne legyen beszoktatás, de én úgy 
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gondoltam, hogy egy-egy egységben olyan gondozói létszám van jelen, amely alkalmas a 
beszoktatásra. Én nem akartam azt a nagy űrt, ami tavaly jelentkezett. 
Horinka László polgármester: 8. oldalon a gyerekeket egyedül nevelők aránya láthatóan 
eltolódik. 
Nagyné Bellók Annamária bölcsődevezető: Hezitáltam, hogy ez leírjam-e, de azt 
gondoltam, hogy ezt érzékeltetni kell. 
Horinka László polgármester: Köszönjük a munkátokat, és remélem, a ti honorálási 
rendszeretek is eljut oda, hogy ne csak a köszönöm maradjon. Én úgy gondolom, szép munka 
folyik a bölcsődében. 
Nagyné Bellók Annamária bölcsődevezető: Nagyon köszönöm a külső teraszt, az előtetőt, 
nagyon megkönnyíti a munkákat. A belső két rács, ami odaépült kiküszöböli a baleseteket.  
Horinka László polgármester: Kérdés van-e? Amennyiben nincs, az előterjesztett határozati 
javaslatot teszem fel szavazásra. Aki egyetért a Gólyahír Bölcsőde beszámolójának 
elfogadásával, kérem, szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

137/2013. (X. 17.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
Gólyahír Bölcsőde elmúlt gondozási időszakról szóló 
beszámolóját - megköszönve az intézmény dolgozóinak 
áldozatos munkáját – elfogadja.  
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
/18:15 Nagyné Bellók Annamária távozik az ülésről./ 
 
5. NAPIRENDI PONT 
Tájékoztató a lejárt határidejű határozatokról és az előző ülés óta 
történt fontosabb eseményekről 
 
Horinka László polgármester: Van-e kérdés az előterjesztésben olvasottakkal kapcsolatban, 
vagy amit jobban fejtsek ki a felsoroltak közül? 
Szücsi Csaba: Sülysápra 22 fő érkezik a program keretében. Ezt nem nagyon tudom 
értelmezni, azt hittem, hogy Sülysápról többeket tudunk foglalkozatni. 
Horinka László polgármester: Én is arra számítottam, hogy lesz 80-100 közfoglalkoztatott, 
de országos szinten is van egy közfoglalkoztatás. A települési álláskeresési adatokat 
figyelembe véve, mi Tápióbicskével kerülünk egy szintre, mert a járás többi településéhez 
képest alacsonyabb a munkanélküliség. Ma kaptam egy üzenetet ezzel kapcsolatban: az 
Országos Cigány Önkormányzat visszalépett az általa vállalt közfoglalkoztatástól, így 70 főt 
kapunk, akik közül 51 fő lesz jelen 6 hónapon keresztül a településen, a többi 19 fő néhány 
hónapig képzésre fog járni. 
Szücsi Csaba: Ezek sülysápiak, de az önkormányzathoz érkeznek? 
Horinka László polgármester: Lesznek olyanok, akik nem hozzánk érkeznek, hanem tanulni 
mennek, vagy a Tápió-Hajtához. 
Cseri Péter alpolgármester: A képzés milyen jellegű? 
Horinka László polgármester: Van egy alapkompetenciákat fejlesztő képzés: megtanítják, 
hogyan kellene megjelenni egy interjún, vagy hogyan kell megírni egy önéletrajzot. Ezek az 
emberek általában 8 általánossal, vagy még annyival sem rendelkeznek, azt sem tudják, 
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hogyan kell megjelenni a munkaerőpiacon. A többi valamilyen egyszerűbb szakképzés 
tanfolyam jelleggel. 
Katus Norbert: Ötven ember jó lesz télen? 
Horinka László polgármester: Komoly kihívás lesz értelmes munkát adni nekik. 
Novemberben 70 fő lesz itt, decemberben mennek képzésre, marad 51 fő, és közben zajlik az 
általános közfoglalkoztatás, ami novemberig plusz 25 fő. December-januárban lesz egy csere, 
ezek többségében a Faluszolgát erősítik, de nem mindenki, ezért kell abban gondolkodni, 
hogy intézményekben is el tudjuk-e helyezni őket. 
Cseri Péter alpolgármester: Iskolák környékén lehetne forgalomirányításra is alkalmazni 
őket. 
Pálinkásné Petik Éva: A munka koordinálása Füles Józsefre hárul? 
Horinka László polgármester: Minden intézménynél az intézményvezető irányítja az oda 
beosztott embereket. 
Katus Norbert: Ez nagyon sok ember, ha értelmes munkát akarsz adni nekik.  
Horinka László polgármester: Kicsit pénzkérdés is, de akár lehetne mederburkoló lapokat is 
gyártatni velük. 
Szücsi Csaba: Milyen kiszerelésben van a fa, amit segélyezésre szánunk? 
Horinka László polgármester: Nagyjából 80 cm-es rönkök, nyilván ezt is össze lehetne 
velük vágatni. 
Balog Mónika: Első körben a parkok rendbetétele szóba jöhetne.  
Horinka László polgármester: Olyanokról van szó, akik még nem vettek részt 
közfoglalkoztatásban, nem lesz egyszerű feladat a rendszeres munkába bevonni őket. Aki 
visszautasítja, az semmilyen támogatást nem kaphat a továbbiakban. Az foglalkoztatást 
helyettesítő támogatás 22.800,- Ft, munkabérként nagyjából a dupláját kapja. És lesznek 
olyanok, akik ezért a pénzért tanulni járnak majd, nyilván lesz utazási költségük is.  
Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

138/2013. (X. 17.) ÖKT határozati 
Sülysáp Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt 
határidejű képviselő-testületi határozatokról és az előző 
képviselő-testületi ülés óta történt fontosabb eseményekről 
szóló, az SZMSZ 19. § (5) és 25. § (5)-(6) bekezdése szerint 
előterjesztett polgármesteri tájékoztatót elfogadja, egyúttal 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
6. NAPIRENDI PONT 
Tájékoztató az elmúlt negyedévben a Képviselő-testület által 
átruházott hatáskörökben hozott döntésekről 
 
Horinka László polgármester: Az írásos előterjesztés mindenki előtt ismert, az ESZB és a 
polgármester hatáskörébe utalt döntésekről van szó. Aki egyetért a tájékoztató elfogadásával, 
kérem, szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

139/2013. (X. 17.) ÖKT határozat 
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Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
2012. év III. negyedévében átruházott hatáskörben hozott 
döntésekről szóló, az SZMSZ 8. § (4) és 19. § (5) bekezdése 
szerint előterjesztett beszámolót elfogadja. 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester, ESZB elnöke 

 
7. NAPIRENDI PONT 
Sülysápi Hírforrás szerkesztőbizottsági beszámolójának 
megtárgyalása 
 
Horinka László polgármester: Az írásos előterjesztés ismert, OMSB tárgyalta, elfogadásra 
javasolja. Van-e kérdés? 
Katus Norbert: Szeretném itt is kiemelni, hogy nincs olyan ember, aki a helyi közéleti 
híreket begyűjtené, megírná. Olyan ember kell, aki ismeri a települést, tud fogalmazni és 
hosszútávon szeretne írni. Ha erre tudtok javaslatot, mondjátok.  
Horinka László polgármester: A művelődési házzal kapcsolatos cikk nem került be az 
újságba? 
Katus Norbert: Ha jól emlékszem 63-ban nyílt meg a művelődési ház.  
Horinka László polgármester: Ha nincs más kérdés, hozzászólás, az előterjesztett határozati 
javaslatról szavazzunk. Aki elfogadja a Sülysápi Hírforrás beszámolóját, kérem, szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

140/2013. (X. 17.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
1./ elfogadja a Sülysápi Hírforrás Szerkesztő Bizottságának 

beszámolóját, 
2./ meg kívánja tartani a lap ingyenes megjelenési formáját, 

Sülysáp lakosságának megfelelő tájékoztatása érdekében, és 
megköszöni a Bizottság egész éves munkáját! 
Határidő: azonnal 
Felelős: Sülysáp Hírforrás Szerkesztő Bizottságának elnöke 

 
8. NAPIRENDI PONT 
2014. évi költségvetési koncepció elfogadása 
 
Horinka László polgármester: A 6. oldalon van egy táblázat, csökkenés nincs, néhány 
helyen van emelkedés. A polgármesteri hivatal működésére szánt összeg is emelkedett. 
Katus Norbert: Még mindig megéri városnak lenni. 
Horinka László polgármester: A temető fenntartására szánt támogatás emelkedik. A 
bölcsődei ellátás nem változik, ez elszomorít. Az viszont javít a helyzeten, hogy nem a 
megjelent, hanem a beíratott gyerekek után jár majd a támogatás.  
Katus Norbert: Van-e a maradék kötvényátvállalásról újabb vagy biztosabb hír? 
Horinka László polgármester: Nincs. Több nyilatkozatot hallhattunk ezzel kapcsolatban, de 
ellenkező nyilatkozat is volt. Azt gondolom, hogy meg fog valósulni a jövő év első 
negyedévében, de várjuk ki a végét.  
Az iparterülettel valamit kell kezdeni, ma is volt egy érdeklődő, akinek azt kellett mondanom, 
hogy lesz, de ha ki lennének építve a közművek, más lenne a helyzet. A hátráltató tényező a 
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tisztítótelep építése, állítólag ma megszületett az engedélye, így az utat például nem nekünk 
kell megépíteni. Jövőre erre szánni kellene a maradványpénzekből, főleg ha az 
adósságátvállalás megvalósul. 
Katus Norbert: A gazdasági területre nem volt vevő? 
Horinka László polgármester: Érdekes volt: talán 1.500,- Ft-ot szavaztunk meg, ő meg úgy 
emlékezett, hogy 500,- Ft-ról beszéltünk. Valójában elmondtam nekik, hogy ennyiért vettük, 
de egy csomó költségünk volt vele. Ma egy műanyagos vállalkozó volt nálam, Csepelen és 
Mendén van műanyag üzeme. Csepelen nincs bővítési lehetőség, ezért kifelé jönne. 
Pályázatot akar beadni, de ahhoz érdemben kell igazolni, hogy van területe, ahol el tudja 
kezdeni az építkezést. 
Tóth Krisztina jegyző: A pénzügyi bizottság – amellett, hogy elfogadásra javasolja – a 
jogszabályoknak megfelelően véleményezte is a koncepciót. A 88/2013. (X. 14.) PTÜB 
határozatba foglalt véleményt felolvasom. /Felolvassa a PTÜB véleményét./ 
Horinka László polgármester: Koncepcióval kapcsolatban van-e még kérdés? Aki elfogadja 
a 2014. évi költségvetési koncepciót, kérem, szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

141/2013. (X. 17.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközségi Önkormányzatának Képviselő-testülete  
1./ az Önkormányzat 2014. évi költségvetésének 

megalapozására – az államháztartásról szóló 2011. évi 
CXCV. törvény 24. § (1) bekezdése szerint – előterjesztett 
költségvetési koncepciót jóváhagyja, 

2./ felkéri a polgármestert és a jegyzőt, hogy a költségvetési 
rendelet előkészítése során a koncepcióban foglalt tervezési 
szempontok maradéktalan érvényesítését biztosítsák. 

Határidő: 1./ azonnal; 2./ 2014. február 15-ig folyamatos 
Felelős: polgármester, jegyző 

 
9. NAPIRENDI PONT 
Iskolai intézményi tanácsok önkormányzati delegáltjainak kijelölése 
 
Horinka László polgármester: A nemzeti köznevelési törvényt módosították augusztusban, 
abban fogalmazódott meg, hogy a hatálybalépést követő 45 napon belül intézményi tanácsot 
kell létrehozni, melyben a működtető önkormányzatok delegáltjai is helyet kapnak. 
Igazgatóink összehívták először október 16-ra, majd lemondták, majd hétfőn újra összehívták 
mára az alakuló ülést.  
Mónikát és Évát javaslom delegáltnak, ők el is vállalták. Aki támogatja, hogy a Szent István 
Általános Iskolában Balog Mónika, a Móra Ferenc Általános Iskolában Pálinkásné Petik Éva 
legyen az iskolai intézményi tanács önkormányzati delegáltja, kérem, szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

142/2013. (X. 17.) ÖKT határozat 
Sülysáp Város Önkormányzatának Képviselő-testülete nemzeti 
köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 73. §-a alapján 
1./ a Sülysápi Móra Ferenc Általános Iskola (2241 Sülysáp, 

Malom u. 14-18.) intézményi tanácsába Pálinkásné Petik 
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Éva Sülysáp, Kossuth L. u. 99. szám alatti lakos települési 
képviselőt delegálja; 

2./ a Sülysápi Szent István Általános Iskola (2241 Sülysáp, 
Dózsa Gy. u. 110.) intézményi tanácsába Balog Mónika 
Sülysáp, Szent István tér 24. szám alatti lakos települési 
képviselőt delegálja. 

Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
10. NAPIRENDI PONT 
Egyebek 
 
Szücsi Csaba: A művelődési ház 50 éves jubileuma kapcsán felmerült egy díszpolgári 
javaslat. Beszélhetünk még idén erről? 
Horinka László polgármester: Nekem is írt Lukács István, és megválaszoltam, hogy most 
ennek nincs aktualitása. Emellett kértem, hogy a javaslatát támassza alá tényekkel, 
indoklással. 
Szücsi Csaba: Tarnavölgyi Laci a művelődési ház fennállásának 50. évfordulóját az adventi 
program keretében szeretné megünnepelni.  
 
Cseri Péter alpolgármester: Személyi használatú autó. Három üléssel ezelőtt kértem, hogy 
legyen rá szabályozás. 
Tóth Krisztina jegyző: Belehelyeztük a vonatkozó szabályzatba. Ezt nem a testületnek kell 
jóváhagynia, egy hivatali szabályzat, amit a jegyző és a polgármester hagy jóvá. 
Cseri Péter alpolgármester: Arra vagyok kíváncsi, hogy minek alapján. A következő ülésre 
szeretném látni, hogy működik ez. 
 
Horinka László polgármester: A mentőszolgálat alapítványa keresett meg a napokban. Ez 
egy másik társaság, mint a mentőállomás. Légzésfigyelő monitor beszerzéséhez kérnek 
segítséget a nagykátai mentőállomás részére. Valahonnan átcsoportosítással tudunk-e erre 
valamilyen forrást felszabadítani? Az egy kicsit furcsán venné ki magát, ha szeretnénk itt 
mentőállomást, de nem támogatjuk őket. Én 20-30 ezer forintra gondolok, maximum 50-et 
adnék, de többet nem. 
Pálinkásné Petik Éva: Hivatalosan van az önkormányzatnak alapítvány támogatására 
lehetősége? 
Tóth Krisztina jegyző: Igen az erre vonatkozó rendeletünk alapján, ami már lefutott, vagy a 
polgármesteri keretből esetleg. 
Horinka László polgármester: Szóval mi legyen? 
Cseri Péter alpolgármester: Adjunk 50 ezer forintot. A tiszteletdíjamból lemondok a 
polgármesteri keret javára. 
Horinka László polgármester: Erről akkor így nem kell testületi döntés: Péter lemond a 
polgármesteri keret javára, én pedig továbbadom, és ezzel támogatjuk a Mentőszolgálat 
Alapítvány kezdeményezését. 
 
Horinka László polgármester: megkeresett bennünket egy Laky dűlőbeli 
ingatlantulajdonos, akinek van egy 8 méter széles ingatlana a miénk mellett, amit nem 
gondozunk, nincs is rá nagy szükségünk. 400 ezer forintot ajánlott érte, a sajátját 800 ezerért 
vette, de ha nem adjuk el, akkor bérbe venné. A szándékot szeretném kipuhatolni, hogy 
eladnánk-e megfelelő feltételek mellett.  
Cseri Péter alpolgármester: Következő ülésre hozzátok be! 
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Horinka László polgármester: Projektgazdai feladatok ellátása. A Tápiómenti 
Területfejlesztési Társulás abban a formában, ahogy eddig működött nem működhet. Létre 
kell hozni egy önálló költségvetési szervet, a munkaszervezetet és a pénzügyek bonyolítását 
valamelyik önkormányzatnak kell felvállalnia. Nagykáta ezért havonta 600 ezer forintot akar 
kérni. Volt olyan önkormányzat, amely nem hagyta jóvá a társulási megállapodás módosítást, 
ezért most egy törvényen kívüli állapotban van a társulás. Külön megállapodás hiányban a 
székhely önkormányzat köteles ellátni ezeket a feladatokat, Nagykáta pedig 600 ezer forintot 
szeretne ezért kérni. Ha társulási tanács úgy dönt, hogy nincs módosítás, akkor Nagykátának 
nincs olyan választási lehetőség, hogy pénzt kér, hanem csinálni kell és kész.  
Felmerült az, hogy Sülysáp vállalja-e, de én nem tartanám szerencsésnek. Azt javasoltam, 
hogy hozzuk létre a költségvetési szervet, és adjunk 300 ezer forintot annak az 
önkormányzatnak, amely ezt felvállalja, mert könyvelési feladatok vannak, és felelősséggel is 
jár, kisebb munkák is vannak vele. Nagykáta azonban köti az ebet a karóhoz: ha nincs 600 
ezer, akkor nem vállalja. Nem lenne szerencsés, ha annak a költségvetési szervnek mi lennénk 
a felelősei, aminek Kocsi János a vezetője. A helye Nagykátán volna, de 600 ezer forintot 
nem szeretnék fizetni. A közbeszerzési bizottság megszavazta. Hétfőn lesz ülés, ahol 
szerintem megint nem fog átmenni. Viszont feltenném a kérdést, hogy ti is így látjátok-e.  
Szücsi Csaba: Mondtad, hogy ez egy viszonylag nagy projekt, beleférne-e, ha más 
önkormányzatra tolnánk rá? 
Horinka László polgármester: Szerintem jogszabály-értelmezési problémák is vannak, mert 
egyedül Nagykátának nincs választási lehetősége. Ellenkező megállapodás esetén a székhely 
önkormányzatnak kell csinálni, bármit mond is a képviselő-testülete. Kialakulhat megint egy 
patthelyzet, hogy nem vállalja senki, Nagykáta meg követeli a 600 ezer forintot.  
Tóth Krisztina jegyző: Ahhoz, hogy vállaljuk, válasszanak meg téged elnöknek. 
Horinka László polgármester: Az tényleg nem normális, hogy én vállaljam a felelősséget 
más döntéseiért. 
 
Horinka László polgármester: Víziközmű üzemeltetésről akartam beszélni. 2014. január 1-
től az ÖKOVÍZ nem tudja ellátni, beolvad a DMRV-be. 
Tóth Krisztina jegyző: Volt már egy elvi döntés, amely alapján tárgyalni kell a DMRV-vel.  
 
Horinka László polgármester: Ezzel az ülés végére értünk, mindenkinek köszönöm a 
munkát, az ülést bezárom. 
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